

致：港聞版及財經版編輯

即時發放

## 香港汽車保險局停收一年附加費

香港汽車保險局今日（2021年7月30日）宣布，有鑑於2019冠狀病毒病疫情對本港造成沉重的經濟壓力，局方決定停收一年汽車保險附加費，以減輕公眾的財務負擔。

在考慮精算顧問的意見後，以及在政府及保險業監管局的支持下，香港汽車保險局決定在2021年10月1日至2022年9月30日期間，停收以下附加費：

- ◆ 第一基金計劃（[當車輛並無有效的保險／相關保單無效時適用](#)）附加費率減至**0%**（目前費率為**1%**）；及
- ◆ 第二基金計劃（[當保險公司無償付能力時適用](#)）附加費率減至**0%**（目前費率為**2%**）。

於上述期間，所有於2021年10月1日及之後開始收取的汽車保險毛保費，都獲豁免收取上述附加費，詳情如下：

- (1) 於此日期及之後續保的保單保費；
- (2) 於此日期及之後生效的新保單保費；及
- (3) 於此日期及之後，就加批的新風險事項，繳付的額外保費。

至於在2021年10月1日之前生效，及後因取消保單／退保而獲退還的保費，則需要如常繳交附加費。

香港汽車保險局的網址為：<http://www.mibhk.com.hk/chi/index.php>

查詢：  
香港汽車保險局  
高級顧問  
Andrew Young  
電話：2949 3988

2021年7月30日



To: Editor (Local News / Business)

For immediate release

**Motor Insurers' Bureau of Hong Kong to  
suspend collection of levies for one year**

The Motor Insurers' Bureau of Hong Kong (MIB) today (30 July 2021) announces the suspension of levies for 12 months in view of the current severe economic impact of Covid-19 on the community of Hong Kong.

After considering actuarial advice and with the support of the Insurance Authority and Government, the MIB Council decided to financially assist the public by stopping collecting the following two Levies for a 12-month period between 1 October 2021 and 30 September 2022:

- **0%** (currently 1%) for the [First Fund Scheme](#); and
- **0%** (currently 2%) for the [Insolvency Fund Scheme](#).

The levy rates suspension should apply to gross premiums receivable for new risks attaching on or after 1 October 2021. These cover the following:-

- (1) premiums for policies renewed for periods starting on or after 1 October 2021;
- (2) premiums for new policies effected for periods starting on or after 1 October 2021; and
- (3) additional premiums for endorsements made for new risks attached to periods starting on or after 1 October 2021.

For refunds due to cancellations and returns of policies effected before 1 October 2021, the current levy rates shall apply.

MIB's official website: <http://www.mibhk.com.hk/eng/index.php>

For enquiries, please contact:

Mr Andrew Young  
Senior Advisor  
Tel: 2949 3988

30 July 2021